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PROGRAM KONFERENCE PRO-ENERGY CON 

1. DEN – 7. LISTOPADU 2019 

8.30 – 10.00 Registrace 
            10.00  Úvodní slovo Ing. Martin Havel, Ph.D.,  

šéfredaktor, PRO-ENERGY magazín

I. BLOK –  AGREGÁTOŘI, PROSUMEŘI  
A ENERGETICKÉ KOMUNITY 
NA ENERGETICKÝCH TRZÍCH 

10:05 – 11:30 – Panelová diskuse 

MODERÁTOR:  Jan Žižka,  
Senior Consultant – specialista pro energetiku, HATcom

ÚVODNÍ PREZENTACE:  Mgr. ICLic. Pavol Poláček, LL.M., M.A.,  
partner, AK Poláček & partners

Noví hráči na energetickém trhu mohou mít zásadní vliv a dopad na celý 
segment elektroenergetiky. Jak budou vypadat nové tržní příležitosti  
a ohrožení pro stávající a nové hráče na trhu?

PANELISTÉ: 
n  Ing. Libor Holub, obchodní ředitel, Bohemia Energy
n  Michal Hudec, předseda, Združenie dodávateľov energie
n  Mgr. ICLic. Pavol Poláček, LL.M., M.A., partner, AK Poláček & partners
n  Ing. Juraj Šedivý, Ph.D., vedoucí odboru mezinárodní spolupráce, OKTE
n  Ing. Karel Vinkler, ředitel sekce Strategie, ČEPS

11:30 – 12:00  přestávka na kávu a malé občerstvení,  
na které zve společnost OKTE
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II. BLOK – DIGITÁLNÍ ENERGETIKA 

12:00 – 13:30 – Panelová diskuse 

MODERÁTOR:  Ing. Dean Brabec,  
Managing Partner CEE, Arthur D. Little

ÚVODNÍ PREZENTACE:  Ing. Dean Brabec,  
Managing Partner CEE, Arthur D. Little

Digitální energetika – spolehlivější a bezpečnější. Bude také levnější?

PANELISTÉ:
n  Ing. Jiří Borkovec,  výkonný ředitel, Česká technologická platforma  

Smart Grids
n  Mgr. Libor Láznička, MBA, ředitel úseku vývoje, sféra
n  Ing. Matěj Pracný, manažer, Arthur D. Little
n  Ing. Pavel Seidl, projektový manažer, ČEZ Distribuce
n  Ing. Miroslav Točín, oblastní manažer, E.ON

13:30 – 14:30 Přestávka na společný oběd

14:30 – 14:45 –  krátké slovo od organizátora –  
Mgr. Jan Fischer, ENERGY-HUB
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III. BLOK – UKLÁDÁNÍ ENERGIE

14:45 – 16:15 – Panelová diskuse 

MODERÁTOR:  Mgr. Jan Fousek, člen představenstva,  
Svaz moderní energetiky

ÚVODNÍ PREZENTACE:  Ing. Michal Macenauer, Ph.D.,  
 vedoucí projektů, EGÚ Brno

Ukládání energie a flexibilita na energetických trzích začínají být stěžejní 
pro rozvoj OZE. Jaké jsou možnosti ukládání energie a jaké mohou být tržní 
modely a možnosti do budoucna?

PANELISTÉ:
n  Ing. Josef Blaha, vedoucí odboru provoz vodních elektráren, ČEZ
n  Ing. Tomáš Hüner,  ředitel provozní společnosti Smart Infrastructure, 

Siemens
n  Ing. Martin Lešenar, specialista financování energetiky, Komerční banka
n  Ing. Michal Macenauer, Ph.D., vedoucí projektů, EGÚ Brno
n  Ing. Martin Michek, výkonný ředitel, Asociace provozovatelů LDS
n  Mgr. Michal Ostatnický,  Ph.D., Senior Specialist, Corporate 

Development, Strategy, M&A, GasNet
n  Ing. Michal Puchel,  vedoucí odboru Zajišťování systémových služeb, 

ČEPS

16:15 – 16:45 – Přestávka na kávu a malé občerstvení
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IV. BLOK – UHLÍKOVÁ STOPA V DOPRAVĚ 

16:45 – 18:15 – Panelová diskuse 

MODERÁTOR:  Ing. Richard Kvasňovský, výkonný ředitel,  
Slovenský plynárenský a naftový zväz

ÚVODNÍ PREZENTACE: Ing. Jiří Pohl, Senior Engineer, Siemens Mobility

Přísná ekologizace v dopravě vede ke změnám na výrobních linkách 
automobilek. Směřuje tato cesta a nastavení opravdu ke snížení emisní zátěže 
v dopravě?

PANELISTÉ:
n  Mgr. Jan Bezděkovský,  pověřenec ministra dopravy pro čistou mobilitu, 

Ministerstvo dopravy 
n  Ing. Julius Forsthoffer, Ph.D., tajemník, Zväz výrobcov liehu a liehovín
n  Ing. Milan Fořt, obchodní ředitel, Bonett Gas Investment
n  Ing. Jiří Pohl, Senior Engineer, Siemens Mobility
n  Ing. Ivan Souček, Ph.D., ředitel, Svaz chemického průmyslu ČR
n  Mgr. Ján Weiterschütz,  člen správní rady, Národná vodíková asociácia 

Slovenska

18:15  Závěr 1. dne konference –  
Ing. Martin Havel, Ph.D., šéfredaktor, PRO-ENERGY magazín

19:00 – Společná večeře a raut

2. DEN – 8. LISTOPADU 2019 

11:00 – 12:30 –  Exkurze na elektrokotel a akumulaci tepla v paroplynovém 
cyklu Červený mlýn (Teplárny Brno)

Přesun z místa konference do Brna, 
délka exkurze cca 1,5 hod, vlastním vozem. 
Sraz na místě v 10:45. 
Parkování před areálem Tepláren, 
nebo na blízkém parkovišti obchodního centra.
Adresa: Teplárny Brno, a.s., Cimburkova 2, 612 00 Brno
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SHRNUTÍ KONFERENCE 

V KURDĚJOVĚ SE ŽIVĚ DISKUTOVALO JIŽ PO DEVÁTÉ

Již podeváté se v termínu 7. až 8. listopadu 2019 uskutečnila v pří-
jemných prostorách Hotelu Kurdějov tradiční energetická konference 
PRO-ENERGY CON. Řečníci i hosté měli možnost ve čtvrtek po celý den 
diskutovat o nových trendech ve vývoji na energetických trzích, přecho-
du na koncept digitální energetiky, v oblasti ukládání energie a o uhlíko-
vé stopě v dopravě. 

V rámci prvního dopoledního bloku, věnovanému postavení nových hráčů 
na elektroenergetických trzích, které vejdou do života díky Zimnímu energe-
tickému balíčku, vystoupili zástupci významných společností českého a slo-
venského energetického trhu. Mezi jinými např. zástupci společnosti ČEPS, 
OKTE nebo advokátní kanceláře Poláček&Partners. Panelisté se shodli, že ten-
to balíček významným způsobem změní fungování energetiky jako celku. Tato 
změna však neproběhne ze dne na den. Tzv. prosumeři (kombinace výrobce 
a zároveň spotřebitele energie) významným způsobem naruší dosud „tradič-
ní“ fungování centrálních zdrojů energie. 

Druhý blok, týkající se digitální energetiky a  přechodu na  ni, odstartoval 
Ing. Dean Brabec. Obsahem tohoto bloku byla diskuze o nástupu nových techno-
logií (např. umělé inteligence, bezpilotních prostředků nebo inteligentních měři-
cích zařízení) a postupů v energetice. Součástí diskuze byla i polemika, zda bude 
„nová“ energetika i levnější. Panelisté se shodli, že energetika bude v budoucnu 
postavena na trojúhelníku 3D: Decentralizace-Digitalizace-Dekarbonizace. 

Po dopoledních blocích následoval oběd v příjemné hotelové restauraci. 
Při této příležitosti mohl proběhnout první networking. Po obědě představil 
Mgr. Jan Fischer, jednatel pořádajícího ENERGY-HUBu, nabízené služby a po-
zval všechny účastníky na příští, již desátou konferenci, která se bude konat 
na stejném místě ve dnech 5. – 6.11.2020. 

První ze dvou odpoledních panelů se pod vedením moderátora Mgr. Jana 
Fouska zabýval ukládáním energie a flexibilitou. Ta souvisí s druhým dopole-
dním blokem – přechodem na digitální energetiku, nové technologie a OZE. 
Panelisté se shodli, že největším problémem v oblasti ukládání energie je ne-
dostatečná legislativa v  této oblasti. Své postoje si v  této panelové diskusi 
vyříkávali nejen zástupci dodavatele baterií a  odběratele, či provozovatele 
přenosové soustavy, ale také zástupce provozovatele přečerpávacích vod-
ních elektráren či nového systému ukládání energie do plynu.
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Závěrečný čtvrtý blok konference otevřel Ing. Jiří Pohl ze společnosti Sie-
mens Mobility. Debatu v tomto bloku lze považovat za nejživější, jelikož zde 
měli možnost debatovat zástupci společností a asociací z oblasti petrochemie 
a naproti nim zástupci nízkoemisní nebo čisté mobility. Např. Mgr. Ján Wei-
terschütz představil koncept vodíkového pohonu jako alternativu k  fosilním 
palivům a elektromobilitě.

Následovala večeře v  hotelové restauraci. Zde pokračoval networking 
mezi jednotlivými účastníky konference a příjemný společenský večer. 

Konference byla zakončena exkurzí v Teplárnách Brno, konkrétně v provo-
zu Červený Mlýn. Zaměstnanci Tepláren představili nejprve technickou spe-
cifikací všech brněnských provozů, poté následovala praktická část exkurze, 
kdy měli účastníci možnost poznat provoz teplárny zevnitř. 

Děkujeme všech partnerům a účastníkům konference 
a těšíme se na další příjemná setkání v rámci jubilejního desátého 

ročníku PRO-ENERGY CONu 5. a 6. listopadu 2020.



13

I. Blok  
AGREGÁTOŘI, PROSUMEŘI 
A ENERGETICKÉ KOMUNITY 
NA ENERGETICKÝCH TRZÍCH 
MODERÁTOR:  Jan Žižka,  

Senior Consultant – specialista pro energetiku, HATcom
ÚVODNÍ PREZENTACE:  Mgr. ICLic. Pavol Poláček, LL.M., M.A.,  

partner, AK Poláček & partners

TEMATICKÉ ZAMĚŘENÍ: Noví hráči na energetickém trhu mohou mít zásadní 
vliv a dopad na celý segment elektroenergetiky. Jak budou vypadat nové 
tržní příležitosti a ohrožení pro stávající a nové hráče na trhu?

NÁMĚTY PRO PANELOVOU DISKUSI: 
Základní otázka pro všechny panelisty: Agregace a další novinky – jak 
vnímáte toto směřování energetiky? Jako naději nebo důvod k velkým 
obavám? Jako hrozbu nebo příležitost?
 n   Od této otázky se mohou odvíjet další úvahy jednotlivých 

panelistů

Evropskou energetiku zasahuje jedna změna za druhou. Zimní balíček je 
fakticky už 4. v pořadí. Riziko, že chystáme další změny v době, kdy se ještě 
nepodařilo implementovat všechna opatření minulých balíčků…
Smysl agregace, proč mluvíme o agregaci a flexibilitě na straně spotřeby 
v době rozvoje decentrální energetiky (otázky primárně pro ČEPS)
 n  Připravenost přenosových a distribučních sítí na měnící se realitu
 n  Souvislost s rozvojem elektromobility

Na dřívějších konferencích PRO-ENERGY zazněly i obavy ze zneužití role 
agregátora agresivními obchodníky. Existuje takové riziko?
Jak přesvědčit spotřebitele, aby se stali aktivními hráči na trhu? Dosavadní 
pilotní projekty potvrzovaly malou ochotu spotřebitelů v tomto směru… 
 n   Nehrozí celkové zmatení spotřebitele, který bude muset rozlišovat 

mezi distributorem, obchodníkem, agregátorem?
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V čem se liší postavení nových hráčů na trhu (agregátor, prosumer, 
energetická komunita) od stávajících účastníků trhu? 
 n   Co bude potřeba změnit v legislativě? 
 n   Budou muset mít noví hráči speciální licenci/povolení? 
 n   Jak jiná je role agregátora v porovnání s dnešním subjektem 

zúčtování? Bude muset mít agregátor licenci na obchod 
s elektřinou (v ČR), resp. povolení na dodávku elektřiny (v SR)? 

 n   Není možné aplikovat model prosumera již dnes v podobě 
samovýrobce (v ČR), resp. v podobě lokálního či malého zdroje 
(v SR)? 

 n   Jak moc se liší dodávka formou přímého vedení (tj. bez použití 
distribuční soustavy) oproti energetické komunitě? Bude muset 
mít energetická komunita připojení do soustavy a jak za to bude 
platit (připojení, distribuce)?

Jak vnímají 4. balíček obchodní platformy a jak se připravují na nové 
podmínky?  
 n   Jak bude probíhat zúčtování dodávané energie mezi koncovými 

zákazníky a agregátorem/energetickou komunitou? 
 n   Budou muset tito noví hráči předávat data operátorovi trhu? Kdo 

za to bude zodpovědný?

Budou mít noví účastníci trhu výhodnější postavení oproti současným? 
 n   Jak budou noví hráči vystupovat na trhu? 
 n   Kdo a za jakých podmínek může být agregátorem/prosumerem/

energetickou komunitou? 
 n   Mohou na domácí trh vstupovat agregátoři/prosumeři/energetické 

komunity z jiných členských států a pokud ano tak za jakých 
podmínek?

Jaký dopad má 4. balíček na integraci trhů? Není integrace trhů ohrožená?

Jsou reálné časové horizonty implementace různých prvků ze 4. balíčku?

Jaký může mít 4. balíček dopad do výrobního/palivového mixu členských 
států? 
 n   Omezuje Zimní balíček právo států stanovovat si vlastní 

energetický mix? 
 n   Je pro ČR reálný jakýkoli jiný než jaderný scénář při naplnění 

dekarbonizačních cílů? 
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 n   Je nutné připravit plán „B“ pro případ neúspěchu při vyjednávání 
s Evropskou komisí ohledně výstavby jaderného bloku? 

 n   Podle ASEK je v budoucím výrobním mixu instalovaných 7,1 GW 
v JE. Je to vůbec reálné?

Mohou opatření, navržená ve 4. balíčku, napomoci ke snížení očekávané 
disbalance mezi výrobou a spotřebou v následujících letech? 
 n   Je správná úvaha, že výrazné disbilance velké řady evropských 

zemí způsobí vysokou poptávku a ta vyžene vzhůru cenu 
elektřiny? To vyvolá negativní dopad do ekonomiky, prosperity 
průmyslu a životní úrovně občanů. Jak se účinně bránit? 

 n   Je představa až 40 % energetické závislosti na dovozu elektřiny 
akceptovatelná? 

PANELISTÉ: 
n  Ing. Libor Holub, obchodní ředitel, Bohemia Energy
n  Michal Hudec, předseda, Združenie dodávateľov energie
n  Mgr. ICLic. Pavol Poláček, LL.M., M.A., partner, AK Poláček & partners
n  Ing. Juraj Šedivý, Ph.D., vedoucí odboru mezinárodní spolupráce, OKTE
n  Ing. Karel Vinkler, ředitel sekce Strategie, ČEPS
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Jan Žižka 

 senior consultant –  
specialista pro energetiku, HATcom

Jan Žižka je konzultant a publicista, zabývá 
se energetikou, exportem, vědní politikou a ko-
munikací v  těchto oblastech. Je konzultantem 
a  specialistou pro energetické projekty agen-
tury HATcom, dále spolupracoval mimo jiné 
s  vládní sekcí pro vědu, výzkum a  inovace. Je 
také editorem časopisu Moderní ekonomická 
diplomacie, který vydává ministerstvo zahrani-
čí. Od  devadesátých let působil jako novinář 
v  řadě českých médií, zabýval se především 
ekonomikou a zahraniční politikou. V posledních letech se zaměřoval na od-
větví energetiky – hlavně ekonomické, politické a byznysové souvislosti. Mimo 
jiné byl reportérem týdeníku EURO a zástupcem šéfredaktora deníku E15.
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Ing. Libor Holub

 obchodní ředitel, Bohemia Energy

Libor Holub působil krátce po  absolvování 
ČVUT v Praze ve výrobní strojírenské sféře jako 
technolog. Od roku 1993 pak působil v různých 
manažerských pozicích v  odvětví energetiky. 
Vedl energetickou divizi v  poradenské a  inže-
nýrské společnosti CityPlan nebo se podílel 
na řízení a koordinaci projektu akvizice českého 
plynárenství společností RWE v oblasti obcho-
du a marketingu. Předtím, než v roce 2010 pře-
vzal pozici obchodního ředitele Bohemia Ener-
gy entity s.r.o., řídil retailové obchodní aktivity 
společnosti ATEL v České republice a na Slovensku. V současné době zastává 
pozici obchodního ředitele ve skupině BOHEMIA ENERGY.
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Michal Hudec

 predseda, Združenie dodávateľov  
energie

Michal Hudec je od roku 2016 predsedom 
Združenia dodávateľov energií a  spoloční-
kom malej konzultačnej firmy Energy Analy-
tics. V minulosti zakladal prvý odborný on-line 
denník o energetike na Slovensku – energia.sk. 
Jeho vydavateľom bol od roku 2010 až do roku 
2017, kedy svoj podiel v spoločnosti odpredal. 
V období 2011 - 2013 vykonával funkciu NCP 
- národného kontaktného bodu pre výskumné 
a  vývojové projekty 7. rámcového programu 
EÚ (FP7) v téme „energetika“. V rokoch 2011 – 2016 pôsobil v dozornej rade 
známej technologickej spoločnosti GA Drilling, ktorá sa orientuje na výskum 
a vývoj bezkontaktných technológií pre ultrahlboké vŕtanie. Na začiatku roku 
2012 absolvoval expertný „International Visitor Leadership Program“ v USA 
v téme „U.S. Foreign Policy and Energy Security“. Program zastrešuje americ-
ké ministerstvo zahraničia (U.S. State Department). 

Michal Hudec úspešne ukončil univerzitné štúdium, absolvoval študijnú 
stáž v zahraničí a vystúpil na viacerých renomovaných slovenských a medziná-
rodných energetických fórach. Príležitostne prednášal na univerzite ako hos-
ťujúci lektor.
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Mgr. ICLic. Pavol Poláček,  
LL.M., M.A. 

partner, AK Poláček & partners

Pavol Poláček je právnym expertom na  ener-
getiku, súdne spory a  stavebníctvo. Študoval 
na  univerzitách v  Paríži, Leuvene, Štrasburgu 
a Bratislave, vďaka čomu plynulo ovláda anglický 
a francúzsky jazyk. Zahraničné skúsenosti zbieral aj 
v Soule a Paríži, kde pôsobil v tamojších advokát-
skych kanceláriách. Počas svojej právnej praxe pô-
sobil vo vedení viacerých renomovaných kancelá-
rií v Bratislave. Svoje skúsenosti a expresnosť teraz 
predáva ďalej v  advokátskej kancelárii Poláček & 
Partners, ktorú založil. Je zapísaný ako advokát v Slovenskej advokátskej komore, 
ako Solicitor pre Anglicko a Wales a ako rozhodca Rozhodcovského súdu Slovens-
kej advokátskej komory. Renomované medzinárodné právnické publikácie Cham-
bers Europe a Legal 500 ho odporúčajú ako popredného odborníka pre oblasť 
energetiky, súdnych sporov a stavebníctva. Aktívne prednáša a publikuje.
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Ing. Juraj Šedivý, Ph.D.

 vedúci odboru medzinárodní  
spolupráce, OKTE

Juraj Šedivý je absolvent inžinierskeho 
a doktorandského štúdia Fakulty elektrotechni-
ky a informatiky STU v Bratislave, študijný pro-
gram elektroenergetika. V 2005 - 2008 pôsobil 
na rôznych pozíciách v Slovenskej elektrizačnej 
prenosovej sústave, a.s.. V 2008 – 2011 praco-
val pre viaceré súkromné spoločnosti ako ana-
lytik – energetik, kde sa zaoberal poradenstvom 
a analýzam v energetike, špeciálne oblasti trhu 
s elektrinou a plynom, európskej a národnej le-
gislatíve, znižovaniu nákladov rôznych odberných miest v  oblasti spotreby 
energie a vyžitiu obnoviteľných zdrojov energie. Od roku 2011 pôsobí v spo-
ločnosti OKTE, a.s., kde sa zaoberá rozvojovými projektami trhu s elektrinou 
na  medzinárodnej a  národnej úrovni, európskou a  národnou energetickou 
legislatívou a komunikáciou s účastníkmi trhu.
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Ing. Karel Vinkler

 ředitel sekce Strategie, ČEPS

Karel Vinkler vystudoval Kyjevský polytech-
nický institut, obor kybernetika elektrických sys-
témů, ČVUT a program Master of Business Ad-
ministration na BIBS Brno a Nottingham Trent 
University. V energetice působí od roku 1986. 
V ČEPS pracuje od roku 2011, specializuje se 
na hodnocení výrobní přiměřenosti elektrizač-
ní soustavy ČR a problematiku strategického  
řízení.
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II. blok 
DIGITÁLNÍ ENERGETIKA 
MODERÁTOR: Ing. Dean Brabec, Managing Partner CEE, Arthur D. Little
ÚVODNÍ PREZENTACE:  Ing. Dean Brabec,  

Managing Partner CEE, Arthur D. Little

TEMATICKÉ ZAMĚŘENÍ:  Digitální energetika – spolehlivější a bezpečnější. 
Bude také levnější?

NÁMĚTY PRO PANELOVOU DISKUSI: 
Jak se promítají trendy v průmyslu a službách (Průmysl 4.0, internet věcí – 
IoT) do energetiky?
 n  Jaké jsou nutné předpoklady pro digitalizaci energetiky?
 n   V čem spočívá přidaná hodnota digitalizované energetiky pro 

jednotlivé účastníky trhu?

Jak se dají uplatnit cloudové služby v energetice?
 n  Přinese to změnu zaužívaných hodnot/principů?
 n  Jaká jsou bezpečnostní rizika?
 n  Jak se změní způsob tvorby SW aplikací a komu budou určeny?

Jaké jsou současné trendy na poli inteligentního měření?
 n  Jsou definované nějaké standardy na celoevropské úrovni?
 n  Jak k tomu musí být přizpůsobené sítě a uživatelská rozhraní?
 n  Jak se změní objemy přenášených dat?

Kdo zaplatí náklady digitalizace energetiky?
 n  Jaká je efektivita vynaložených prostředků?
 n  Zvýší se komfort uživatelů?
 n  Neohrozí digitalizace bezpečnost dodávek elektřiny?

Jak se na digitalizaci energetiky připravují provozovatelé sítí?
 n  Jaký bude užitek z pohledu distributora a z pohledu zákazníka?
 n   Budou to budoucna existovat distribuční tarify, reflektující 

okamžité náklady spojené s provozem sítí?
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Jsou cestou do budoucnosti Smart aplikace?
 n   Mohou efektivně existovat chytrá města připojená do 

„normálních“ sítí?
 n   Jsou tzv. Smart Cities schopné komerčního provozu, tj. mají 

takové projekty rozumnou ekonomickou návratnost?

Lze do budoucnosti očekávat plně digitalizovanou energetiku?
 n  Co si pod tím lze představit?
 n  Kdy takový stav může nastat (omezující podmínky, termín)?
 n   Jak se budou lišit obchodní modely v digitální energetice oproti 

současným modelům?

PANELISTÉ:
n  Ing. Jiří Borkovec,  výkonný ředitel, Česká technologická platforma  

Smart Grids
n  Mgr. Libor Láznička, MBA, ředitel úseku vývoje, sféra
n  Ing. Matěj Pracný, manažer, Arthur D. Little
n  Ing. Pavel Seidl, projektový manažer, ČEZ Distribuce
n  Ing. Miroslav Točín, oblastní manažer, E.ON
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Ing. Dean Brabec

Managing Partner CEE, Arthur D. Little

Dean Brabec vystudoval Vysokou školu eko-
nomickou v  Praze, obor ekonomika průmyslu. 
Před nástupem do společnosti Arthur D. Little 
působil u  renomovaných zahraničních firem 
(Deloitte, KPMG Česká republika), kde se vě-
noval projektům pro energetické společnosti, 
průmyslové podniky, banky a finanční instituce.

Od roku 2005 je řídícím partnerem společ-
nosti Arthur D. Little s odpovědností za aktivity 
společnosti ve  střední a  východní Evropě. Za-
měřuje se na  poradenství, spojené s  tvorbou 
strategií a business plánů, s využíváním inovací a nových technologií, regulací 
a řízením rizik, zvyšováním podnikatelské výkonnosti a řízením nákladů. Dean 
Brabec byl dlouholetým členem poradního sboru Energetického regulačního 
úřadu České republiky, v současnosti je prezidentem Klubu finančních ředite-
lů, který založil v roce 2005.
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Ing. Jiří Borkovec

 výkonný ředitel, Česká technologická 
platforma Smart Grids

Jiří Borkovec vystudoval informatiku na Čes-
kém učení technickém v Praze. Pracoval jako 
CEO ve společnosti ABB Energo, dále ve spo-
lečnostech Logica a E.ON. Od roku 2009 je ře-
ditelem České technologické platformy Smart 
Grids.
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Mgr. Libor Láznička, MBA

 riaditeľ úseku vývoje, sféra

Libor Láznička vyštudoval Matematicko-fyzi-
kálnu fakultu Univerzity Komenského v Bratisla-
ve v odbore matematika a informatika a Brno 
International Business School so zameraním na 
podnikový a strategický manažment. Od roku 
1996 pôsobí v spoločnosti sféra, a.s., aktuálne 
na pozícii riaditeľa úseku vývoja. 

Spolu so svojím tímom odborníkov v oblasti 
energetiky a informačných technológií pôsobil 
na projektoch denného a vnútrodenného trhu 
s elektrinou vrátane regionálnej integrácie, cen-
trálneho dátového skladu nameraných údajov, zúčtovania odchýlok, centrá-
lnej fakturácie poplatkov za prevádzkovanie systému, reportovania obchod-
ných transakcií do ACER, podpory procesov dodávateľov elektriny a plynu, 
podpory procesov prevádzkovateľov prenosovej a distribučných sústav, zbe-
ru a správy nameraných údajov vrátane inteligentných meracích systémov. 
Svoje skúsenosti aplikuje aj pri zavádzaní liberalizovaného trhu na Ukrajine. 
Aktuálne sa podieľa na príprave nových systémov pre zúčtovanie OZE a VÚ 
KVET a evidenciu záruk pôvodu elektriny.
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Ing. Matěj Pracný

manažer, Arthur D. Little

Matěj Pracný vystudoval Vysokou školu eko-
nomickou v Praze, obor mezinárodní obchod, 
po které nastoupil do mezinárodní poradenské 
společnosti Arthur D. Little, kde je zodpovědný 
za vedení strategických a transformačních pro-
jektů v energetice a telekomunikacích ve střed-
ní Evropě a na Blízkém východě.
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Ing. Pavel Seidl

projektový manažer, ČEZ Distribuce

Pavel Seidl vystudoval na VŠ Provozně eko-
nomickou fakultu. Ve Skupině ČEZ působí na 
různých pozicích od roku 2007, nyní jako Pro-
jektový manažer nových technologií v ČEZ Dis-
tribuce, a. s. Je projektovým manažerem pro 
projekty: Realizace dálkově ovládaných prv-
ků, Rozvoj optické infrastruktury, v Programu  
DIGID28 – E2E revize hlavních procesů a Digi-
talizace.
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Ing. Miroslav Točín

oblastní manažer, E.ON

Miroslav Točín je absolventem ČZU, Provoz-
ně ekonomické fakulty. Ve společnosti E.ON 
zastával funkce manažera prodeje a vedoucí-
ho prodeje regionálním zákazníkům. Od roku 
2006 je oblastním manažerem, zodpovědným 
za komunikaci s veřejnou správou, včetně pro-
jektů v oblasti Smart City. V energetice pracuje 
již od roku 1988.



69



70



71



72



73



74



75



76



77

III. blok
UKLÁDÁNÍ ENERGIE
MODERÁTOR: Mgr. Jan Fousek,  člen představenstva,  

Svaz moderní energetiky
ÚVODNÍ PREZENTACE: Ing. Michal Macenauer, Ph.D.,  vedoucí projektů, 

EGÚ Brno

TEMATICKÉ ZAMĚŘENÍ: Ukládání energie a flexibilita na energetických 
trzích začínají být stěžejní pro rozvoj OZE. Jaké jsou možnosti ukládání 
energie a jaké mohou být tržní modely a možnosti do budoucna?

NÁMĚTY PRO PANELOVOU DISKUSI: 
1) Ukládání energie – komplexně
Jak se vyvíjela potřeba ukládání energie v posledních pěti letech? A jak se 
v následujících letech tato potřeba ještě změní ve světle:
 n   evropské legislativy (cíl rozvoje OZE, akumulace, e-mobility či 

větší role prosumerů),
 n   NEKP, ASEK, strategických dokumentů jako NAP SG či NAP ČM, 
 n   chystané nové energetické legislativy? (novela EZ, tvorba  

nového EZ)?

Je a bude potřeba více regulační energie pro vyrovnávání odchylek 
v soustavě?
 n   Jak dalece se projevují potřeby sezónního uchovávání energie 

(léto/zima) a jak se bude tato potřeba vyvíjet v blízké budoucnosti 
(řekněme 5–10 let)?

 n   Jaké máme reálné možnosti? 

Jaké jsou přednosti a nedostatky jednotlivých typů akumulátorů 
(přečerpávací vodní elektrárny, bateriová úložiště, Power to X)?
 n   Jaké jsou reálné možnosti výstavby?
 n   Jaké jsou investiční a provozní náklady?
 n   Jaké jsou největší bariéry, bránící jejich úspěšnému provozu – 

tržní/legislativní/ekonomické?



78

2) Bateriové systémy – BESS
Jaká je technická účinnost ukládání elektřiny do baterií a její opětovné 
dodávky do soustavy?

Jsou (či v blízké budoucnosti budou) trendem velké baterie na „zelené 
louce“, u intermitentních obnovitelných zdrojů, u točivých zdrojů (jako dnes) 
či pro využití v průmyslu? Bude velké téma podle mě využití baterií v LDS? 

Kde se v současné době vyplatí postavit bateriové úložiště a jaká může být 
návratnost takového projektu?

Bude možné provozovat lokální baterie pro energetické komunity/menší či 
větší ostrovní systémy? 
 n   Není náhodou toto budoucnost, namísto malých („dražších“) 

baterií v každé garáži/sklepě?)

Jak ovlivní Zimní balíček českou legislativu ohledně baterií? A kdy to 
očekáváte?

Dostaneme akumulaci zpět do novely EZ, nebo je to bez šance a budeme 
muset čekat na kompletně nový zákon, na kterém se teprve začne pracovat?

Uvažuje ČEPS o tom, že by umožnil bateriovým systémům účast 
na zajišťování systémových služeb, i kdyby se MPO opravdu povedlo 
akumulaci vyřadit z EZ, jak to zatím vypadá? 
 n   A pokud ano, v jakém časovém horizontu to můžeme očekávat? 

Dají se očekávat jiné technologie BESS, než ty postavené na bázi Li-Ion?
 n   Je vůbec reálné, že přijde nějaká revoluční technologie, nebo 

očekáváte spíše evoluční vývoj stávajících technologií?

3) Power 2 Gas, Sector Coupling
Lze v dnešní době efektivně zajistit sezónní ukládání elektřiny do jiných 
komodit (v rámci tzv. Sector Couplingu)? 
 n   V jak velkém rozsahu lze dnes realizovat Power to Gas zařízení?
 n   Jaká je účinnost přeměny elektřiny na vodík/metan a zpět 

na elektřinu?
 n   Celková ekonomika P2G
  –   Jaké jsou náklady na zařízení P2G (investiční a provozní) 

a jaká by mohla být návratnost takovéhoto projektu?
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  –   Kdy se očekává, že by mohly zařízení P2G fungovat 
na komerční bázi? A v jaké zemi to bude jako první – 
v Německu?

4) Potřeba akumulace vs. zdrojová základna 
Má smysl budovat rychle startující energetické zdroje, nebo se lze 
do budoucna spolehnout na obnovitelné zdroje energie, doplněné 
o akumulaci energie (krátkodobou i sezónní?)
 n   Kolik by muselo být výkonu/kapacity v ČR/SR/Evropě, aby to šlo 

zrealizovat?
 n   Je možné v takovémto modelu udržet kvalitu dodávky elektřiny 

v podobě, kterou máme dnes?
 n   Bude možné do budoucna využívat samostatné akumulační 

systémy pro vyrovnávání odchylek na úrovni přenosové, ale 
i distribuční soustavy?

Jaké jsou dnes možné obchodní modely pro využívání akumulace energie?
 n   Jsou takové projekty u nás dnes vůbec ekonomicky výhodné? 

Případně kdy?

5) Závěr 
Jaký je očekávaný výhled v oblasti akumulace energie v nejbližších pěti 
letech? 

PANELISTÉ:
n  Ing. Josef Blaha, vedoucí odboru provoz vodních elektráren, ČEZ
n  Ing. Tomáš Hüner,  ředitel provozní společnosti Smart Infrastructure, 

Siemens
n  Ing. Martin Lešenar, specialista financování energetiky, Komerční banka
n  Ing. Michal Macenauer, Ph.D., vedoucí projektů, EGÚ Brno
n  Ing. Martin Michek, výkonný ředitel, Asociace provozovatelů LDS
n  Mgr. Michal Ostatnický,  Ph.D., Senior Specialist, Corporate 

Development, Strategy, M&A, GasNet
n  Ing. Michal Puchel,  vedoucí odboru Zajišťování systémových služeb, 

ČEPS
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Mgr. Jan Fousek

 výkonný ředitel Asociace pro akumulaci 
energie a baterie AKU-BAT CZ a člen 
představenstva Svazu moderní 
energetiky

Je výkonným ředitelem Asociace pro aku-
mulaci energie a  baterie AKU-BAT CZ, která 
v  Čechách podporuje rozvoj a  využívání vel-
kokapacitních úložišť energie. Působí také jako 
předseda dozorčí rady Solární asociace ČR, kde 
je zodpovědný za unijní agendu/public affairs, 
účast na  mezinárodních konferencích a  v  de-
legacích. Mgr.  Jan Fousek je jakožto zástupce 
asociace AKU-BAT rovněž členem představenstva Svazu moderní energetiky, 
zastřešující asociace všech relevantních oborových sdružení v ČR. 

Na energetických trzích se pohybuje od roku 2007. V  letech 2011–2016 
byl spolumajitelem a jednatelem jednoho z největších evropských obchodní-
ků s emisními povolenkami a elektřinou, společnosti Virtuse Energy. Byl prv-
ním zahraničním podnikatelem na  světě, jehož firma vstoupila na  rodící se 
čínský emisní trh, který dokonce na základě svých zkušeností z Evropy pomá-
hal rozjíždět.
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Ing. Josef Blaha

 vedoucí odboru provoz vodních 
elektráren, ČEZ

Josef Blaha vystudoval VUT v Brně, Fakultu 
elektrotechnickou, obor Elektroenergetika, za-
měření Jaderná elektroenergetika. Po ukončení 
studia v roce 1988 nastoupil do Jaderné elek-
trárny Dukovany na pozici operátor sekundár-
ního okruhu a po ukončení základní vojenské 
služby v roce 1989 do Přečerpávací vodní elek-
trárny Dalešice, která je organizačně začleněna 
v ČEZ, a.s. Ve vodní elektrárně Dalešice pra-
coval nejdříve jako technolog údržby, v letech 
1991–1998 jako vedoucí údržby a od roce 1998 až do roku 2017 jako vedoucí 
provozu. Zároveň od roku 2014 až do současnosti pracuje jako vedoucí od-
boru provoz vodních elektráren ČEZ, které provozují 13 vodních elektráren 
o celkovém instalovaném výkonu 1891,2 MW, z toho 3 přečerpávací vodní 
elektrárny o instalovaném výkonu 1173 MW.
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Ing. Tomáš Hüner

 ředitel provozní společnosti Smart 
Infrastructure, Siemens

Tomáš Hüner vystudoval Strojní fakultu 
VUT Brno a je nositelem diplomu z Internatio- 
nal Institute of Certified Studies in Strategic 
Management. Tomáš Hüner byl k  1. dubnu 
2019 jmenován ředitelem Smart Infrastructure 
společnosti Siemens, která vznikla sloučením 
divizí Energy Management a  Building Tech-
nologies. Od  prosince 2017 do  června 2018 
zastával funkci ministra průmyslu a  obchodu, 
po tuto dobu přerušil výkon funkce ředitele di-
vize Energy Management. 

Před nástupem do firmy Siemens v říjnu 2015 působil jako předseda do-
zorčí rady a  ředitel energetických zdrojů společnosti Vršanská uhelná a.s. 
V  letech 2006 až 2014 pracoval jako předseda dozorčí rady společnosti 
ČEPS, a. s., současně, mezi roky 2011–2014, zastával pozici předsedy do-
zorčí rady společnosti OTE, a.s. Jako náměstek ministra průmyslu a obcho-
du vedl tvorbu legislativy a koncepcí v energetice a průmyslu (2006–2011). 
V letech 1994–2002 působil jako předseda představenstva a generální ředi-
tel Severomoravská energetika.
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Ing. Martin Lešenar

 specialista fi nancování energetiky, 
Komerční banka

Martin Lešenar vystudoval Provozně eko-
nomickou fakultu České zemědělské univerzi-
ty v  Praze. V  bankovním sektoru pracuje přes 
7 let, z toho v oblasti energetiky již zhruba pět 
let. V  Komerční bance pracuje na  pozici Spe-
cialisty fi nancování energetiky. Před nástupem 
do  Komerční banky pracoval ve  Sberbank CZ 
jako Senior analytik pro oblast obnovitelných 
zdrojů.
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Ing. Michal Macenauer, Ph.D.

vedoucí projektů, EGÚ Brno

Michal Macenauer je absolventem oborů 
Elektroenergetika a Elektrické stroje, přístroje 
a pohony Fakulty elektrotechniky a informatiky 
VŠB-TUO a oboru Sociologie fakulty Sociálních 
studií Masarykovy univerzity. Od roku 2005 je 
zaměstnán v poradenské fi rmě EGÚ Brno, a.s., 
kde se věnuje otázkám systémové elektroener-
getiky a plynárenství, zejména problematice 
predikcí spotřeby elektřiny, plynu a tepla, a ob-
lasti nových technologií.



94



95



96



97



98



99



100



101



102



103



104



105



106



107

Ing. Martin Michek

 výkonný ředitel, Asociace provozovatelů 
LDS

Martin Michek se specializuje se na  oblast 
energetiky – především na  elektroenergetiku 
a s  tím související českou a evropskou legisla-
tivu. Dále na  oblasti projektového, finančního 
a  výkonového řízení společností i  skupin, a  to 
nejenom v oblasti energetiky. V současné době 
vykonává pozici výkonného ředitele České aso-
ciace provozovatelů lokálních distribučních 
soustav, z.s. Praha, kde zastupuje zájmy pro-
vozovatelů LDS, řeší technickou, ekonomickou 
a legislativní podporu provozovatelů lokálních distribučních soustav. 

Od  roku 2014 také pracuje jako manažer a  jednatel v  poradenské spo-
lečnosti PMAC, s.r.o., kde se zabývá poradenskou činností v oblasti energeti-
ky, zejména lokální energetiky a dále projektovým řízením, tvorbou strategií 
a studiemi příležitostí. V energetice pracuje více jak 30 let. V roce 2013 praco-
val ve společnosti Euroenergy ve funkci ředitele. V letech 2005–2013 pracoval 
ve společnosti ČEZ Měření ve funkci jednatele a na pozici obchodně-ekono-
mického ředitele společnosti. V letech 2005–1993 pracoval ve Východočes-
ké energetice na manažerských pozicích v oblastech regulace a  legislativy, 
obchodním a ekonomickém řízení. V letech 1993–1988 pracoval v ČEZ, s.p. 
na technických pozicích. Řídil a podílel se na projektech a studiích (vybudo-
vání největšího systému průmyslového měření v Evropě, studie Nových tech-
nologií měření I a II, pilotních projektů AMM, řadě ICT projektů, optimalizační 
projekty REAS i ČEZ apod.). V  tomto období také zastával funkci předsedy 
České vědecko-technické společnosti a zároveň byl členem výboru ČENES.
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Mgr. Michal Ostatnický, Ph.D.

 Senior Specialist, Corporate  
Development, Strategy, M&A, GasNet

Michal Ostatnický vystudoval výpočtovou 
matematiku na  MFF UK a  matematickou eko-
nomii na  institutu CERGE. V  energetice se 
začal pohybovat v  rámci projektů řešených 
v konzultační společnosti Deloitte týkajících se 
širokého spektra problematik. Od  roku 2012 
působí ve skupině RWE a zaměřuje se na stra-
tegii v různých oblastech působení společnosti. 
V současnosti působí v Divizi strategické správy 
firmy GasNet a pracuje na projektech souvisejí-
cích s problematikou nových plynů v plynárenských soustavách. 
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Ing. Michal Puchel

 vedoucí odboru Zajišťování  
systémových služeb, ČEPS

Michal Puchel se pohybuje v  rámci sekto-
ru energetiky od  roku 1998. Nejdříve působil 
v oblasti poradenství ve společnostech Accen-
ture a Euroenergy, kde se zaměřoval na přípra-
vu liberalizovaného energetického trhu, jak ze 
strany státních institucí, tak i ze strany účastníků 
trhu. Následně v letech 2008 až 2010 pracoval 
pro Západoslovenskou energetiku (člen sku-
piny E.ON), kde mezi jeho hlavní kompetence 
náležela agenda regulace a realizace korporátní 
strategie ve společnostech skupiny E.ON působících ve Slovenské republice. 
Od roku 2010 pracuje ve společnosti ČEPS, kde nejprve vedl tým odpovědný 
za zajišťování vnitrostátního i přeshraničního přenosu, nyní zodpovídá za za-
jišťování podpůrných/systémových služeb a  související rozvoj trhu s  těmito 
službami.
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IV. blok
UHLÍKOVÁ STOPA V DOPRAVĚ 
MODERÁTOR: Ing. Richard Kvasňovský,  výkonný ředitel, Slovenský  

plynárenský a naftový zväz
ÚVODNÍ PREZENTACE: Ing. Jiří Pohl, Senior Engineer, Siemens Mobility

TEMATICKÉ ZAMĚŘENÍ: Přísná ekologizace v dopravě vede ke změnám na 
výrobních linkách automobilek. Směřuje tato cesta a nastavení opravdu ke 
snížení emisní zátěže v dopravě?

NÁMĚTY PRO PANELOVOU DISKUSI: 
Doprava je významným zdrojem emisí, které se v porovnání s rokem 1990 
několikanásobně zvýšily. Jaký je potenciál snižování emisí v jednotlivých 
druzích dopravy – osobní, nákladní a rámci nich v pozemní, letecké, 
železniční a vodní?

Co chybí, aby u nás bylo více vozidel na vodík, elektřinu, či biometan?

Mají ještě budoucnost spalovací motory? Má v dopravě budoucnost zemní 
plyn nebo jeho zelené alternativy?

Co jsou bariéry pro rozvoj elektromobility, pohonů na CNG, LNG nebo 
vodík?

Jak je to s nákladovou výhodností jednotlivých pohonů? Jak v tomto ohledu 
působí státní regulace (daně a poplatky)?

Jaké pohony vidíte v budoucnosti jako dominantní v rámci osobní dopravy 
a v rámci nákladní dopravy? Které pohony mají perspektivu ve veřejné 
dopravě?

Z jakého důvodu je nutné snižovat emise CO2 z dopravy?
 n   Jak k cílům snižování emisí z dopravy přistupuje ČR/SR?
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Jaká je struktura jednotlivých forem energie, používaných v dopravě, 
v porovnání s přepravními výkony v ČR/SR v současné době?
 n   Jak se tato struktura vyvíjí v čase?
 n   Jaká je účinnost přeměny energie v dopravě jednotlivých forem 

energie?

Je možné do roku 2050 snížit emise z dopravy na nulu?
 n   Jaké kroky je nutné k tomu provést?
 n   Může tomu napomoci výroba biometanu či zeleného vodíku?

Jak ovlivní automobilový trh sankce, uvedené v nařízení Evropského 
parlamentu a rady č. 443/2019?
 n   Automobilky začínají vyrábět auta na alternativní pohony. Budou 

to zákazníci kupovat?
 n   Jsou nějaké investiční pobídky (domácí/evropské) pro nákup aut 

na vodík/elektřinu/plyn, resp. na rozvoj infrastruktury pro plnění/
dobíjení aut?

Může ke snížení emisí v dopravě přispět hromadná doprava?
 n   Jaké parametry dopravy mohou přimět řidiče osobních aut 

„přesedlat“ na dálkové spoje (např. na vlaky)?
 n   Jak velký je reálný potenciál, že řidiči osobních aut přejdou 

na hromadnou dopravu (krátké vzdálenosti/dlouhé trasy)?

Jaké parametry berou do úvahy domácnosti/firmy při rozhodování o nákupu 
nového auta?
 n   Jakou roli hraje nízká uhlíková stopa v porovnání s cenou vozidla, 

provozními a dalšími náklady?
 n   Jaká musí být dostupná infrastruktura, aby nebránila nákupu 

nových vozidel na plyn/elektřinu/vodík?
 n   Jaký se očekává výhled ve zdaňování energetických nosičů pro 

dopravu?
 n   Jak lze podpořit rozhodování domácností/firem pro nákup 

konkrétního druhu paliva/pohonu (CNG, elektřina, (plug-in) 
hybrid, vodík, palivové články)?

 n   Jaké jsou cílové segmenty pro jednotlivé typy paliv/pohonů?
 n   Musí řidiči měnit své návyky u alternativních paliv a pohonů oproti 

klasickým ropným palivům?
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V čem jsou přednosti a nedostatky jednotlivých typů paliv a pohonů?
 n   Jak je možné snižovat uhlíkovou stopu u spalovacích motorů 

na ropná paliva?
 n   Kdy má ekonomický/ekologický smysl přimíchávání biopaliv 

do ropných motorových paliv?
 n   Jaké jsou reálné emise celého životního cyklu u jednotlivých typů 

pohonů?
 n   Kdy se vyplácí jednotlivé typy paliv a pohonů?

PANELISTÉ:
n  Mgr. Jan Bezděkovský,  pověřenec ministra dopravy pro čistou mobilitu, 

Ministerstvo dopravy 
n  Ing. Julius Forsthoffer, Ph.D., tajemník, Zväz výrobcov liehu a liehovín
n  Ing. Milan Fořt, obchodní ředitel, Bonett Gas Investment
n  Ing. Jiří Pohl, Senior Engineer, Siemens Mobility
n  Ing. Ivan Souček, Ph.D., ředitel, Svaz chemického průmyslu ČR
n  Mgr. Ján Weiterschütz,  člen správní rady, Národná vodíková asociácia 

Slovenska
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Ing. Richard Kvasňovský

 výkonný riaditeľ, Slovenský plynárenský 
a naftový zväz

Ing.  Richard Kvasňovský pôsobil väčšinu 
profesionálnej kariéry vo verejnoprávnych mé-
diách. V rokoch 1998-2007 pracoval v Sloven-
skom rozhlase, kde vystriedal redakciu medzi-
národného života a domácu redakciu, kde bol 
redaktor i moderátor spravodajských a diskus-
ných relácií. Od  roku 2009 pôsobil v  tlačovej 
agentúre TASR ako vedúci domácej redakcie 
a člen Správnej rady TASR. V rámci TASR mode-
roval aj diskusnú reláciu Ekonomika: tu a teraz. 
Za  svoju prácu získal viacero novinárskych ocenení. Od  júna 2019 nastúpil 
do Slovenského plynárenského a naftového zväzu ako výkonný riaditeľ.
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Mgr. Jan Bezděkovský

 pověřenec ministra dopravy pro čistou 
mobilitu, Ministerstvo dopravy ČR

Jan Bezděkovský vystudoval na Fakultě so-
ciálních věd v Praze obor Západoevropská stu-
dia (2002). Od  roku 2004 je zaměstnancem 
na Ministerstvu dopravy, kde byl v letech 2007-
2011 vedoucím oddělení koordinace záležitos-
tí EU a později zástupcem ředitele Odboru pro 
mezinárodní vztahy a EU. Od roku 2012 pracu-
je na  Odboru strategie, a  to coby specialista 
pro oblasti politiky transevropské dopravní sítě 
(TEN-T), energetiky v  dopravě a  čisté mobility. 
Od února 2019 je zmocněncem ministry dopravy pro čistou mobilitu.
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Ing. Julius Forsthoffer, Ph.D.

tajomník, Zväz výrobcov liehu a liehovín

Profesor Julius Forsthoffer ukončil vysoko-
školské štúdium chémie v  roku 1958 na SVŠT, 
v  odbore kvasná chémia a  technológia s  čer-
veným diplomom. V rokoch 1969 až 1971 pô-
sobil na Kube v oblasti výroby liehu a kŕmnych 
bielkovín. V roku 1974 sa stal technickým riadi-
teľom GRT LIKO v Bratislave, kde riadil výstav-
bu a rekonštrukcie. V roku 1977 získal titul CSc. 
V 1985 roku pôsobil v  Indii pri zavádzaní sub-
merznej výroby kyseliny citrónovej. Od  roku 
1986 do 1992 bol riaditeľom VÚ LIKO a neskôr 
do roku 1995 pôsobil v oboru vo Venezuele. Následne od roku 2000 až 2002 
pôsobil v Instituto Politéchnico Nacional (Mexiko), vyučoval také na Strojníc-
kej fakulte a Materiálovo-technickej fakulte Slovenskej technickej univerzity. 
Od roku 2004 je tajomníkom Združenia výrobcov liehu a liehovín na Sloven-
sku. Profesor Forsthoffer je občasným lektorom pre poslucháčov FChPT STU 
či SjF STU, alebo EkoUni v Bratislave i prednášateľom na tematicky blízkych 
domácich a nadnárodných konferenciách. Podporuje trend recyklácie uhlíka 
na podporu zníženia emisií a jeho spotreby v hospodárstve i sanáciu životné-
ho prostredia.
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Ing. Milan Fořt

obchodní ředitel, Bonett Gas Investment

Milan Fořt v oblasti CNG pracuje bezmála 
20 let, nejdříve jako obchodní ředitel ve spo-
lečnosti Comett Tábor, s.r.o., nyní ve společ-
nosti Bonett Gas Investment, a.s., která byla 
největším prodejcem pohonné hmoty CNG do 
vozidel v ČR v letech 2015, 2016, 2017, 2018 
a působí na českém a slovenském trhu, kde se 
orientuje na investice, provozování a dodávky 
stanic na alternativní paliva. Skupina má v port-
foliu pod značkou BONETT EUROGAS aktuálně 
39 CNG stanic v investiční hodnotě téměř 300 
milionů korun.
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Ing. Jiří Pohl

Senior Engineer, Siemens Mobility

Po absolvování dopravní průmyslovky začínal 
na železnici jako topič na parních lokomotivách. 
Následně vystudoval elektrickou trakci u profe-
sora Jansy na Vysoké škole dopravní v Žilině. 

V letech 1975 až 2000 pracoval jako projek-
tant elektrických výzbrojí vozidel a později jako 
hlavní konstruktér v ČKD. Od roku 2000 působí 
u společnosti Siemens ČR v oddělení Enginee-
ringu (od roku 2018 součást společnosti Sie-
mens Mobility, s.r.o.). Po letech práce v první linii 
projektových úkolů se věnuje průřezovým strate-
gickým rozvojovým projektům. Je odpovědný za růst odborné kvalifi kace vývo-
jových pracovníků Engineeringu v Praze, v Plzni a v Ostravě, zajišťovaný formou 
přednášek odborných znalostí v rámci Rail Academy. Vyučuje na vysokých ško-
lách v tuzemsku i v zahraničí, publikuje v odborných časopisech a reprezentuje 
společnost Siemens Mobility, s.r.o., na dopravních konferencích.
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Ing. Ivan Souček, Ph.D.

 ředitel, Svaz chemického průmyslu ČR

Je spoluautorem řady článků, prezentací 
a přednášek na tuzemských i zahraničních kon-
ferencích v  oblasti polymerních technologií, 
zpracování a  přepravy ropy, rozvoje petroche-
mických a  rafi nérských technologií, v  oblasti 
biopaliv a alternativních paliv a o ekonomických 
aspektech chemického průmyslu; spoluau-
tor 7 knižních publikací v oblasti strategického 
plánování a řízení investic, spoluautor 8 paten-
tů v  oblasti polymerních technologií. Pracoval 
na  různých pozicích ve  společnostech Kaučuk, 
Unipetrol, Česká rafi nérská, ENA a NIS. V současné době je ředitelem Svazu 
chemického průmyslu ČR a současně je také odborným asistentem katedry 
řízení a ekonomiky VŠCHT.
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Mgr. Ján Weiterschütz

 člen správni rady, Národná vodíková 
asociácia Slovenska

V rámci profesionálnej praxe sa venoval ob-
noviteľným zdrojom energie, fotovoltike a ma-
lým vodným elektrárňam. Absolvoval študijný 
odbor Renewable Energy Systems na Technic-
kej univerzite vo Viedni. V minulom roku vstúpil 
do  Národnej vodíkovej asociácie Slovenska 
(NVAS) a je členom správnej rady. NVAS je spo-
ločnou iniciatívou fyzických a právnických osôb 
s cieľom podporiť výskum, zavádzanie a využí-
vanie nových technológií, využívajúcich vodík 
a palivové články. NVAS je členom európskej vodíkovej asociácie HYDROGEN 
EUROPE.
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Exkurze
11:00 – 12:30 –  Exkurze na elektrokotel a akumulaci tepla v paroplynovém 

cyklu Červený mlýn (Teplárny Brno)

Teplárny Brno získaly v roce 2018 ocenění Křišťálový komín od Tepláren-
ského sdružení ČR za zajímavé technické dílo, zrealizované v období červen 
2017 až únor 2018 v provozu Červený Mlýn, a to za systém akumulace tepla 
do horké vody, který v objemu 9900 m3 vody dovolí přechodně uložit až 345 
MWh tepelné energie získané provozem teplárny. Toto množství tepla od-
povídá přibližně roční spotřebě tepla pro 50 bytů nebo denní spotřebě pro 
17 000 domácností.

Původní beztlaký teplovodní akumulátor tepla o objemu 5500 m3 umož-
ňoval uložit až 180 MWh tepelné energie. K němu se v teplárně rozhodli udě-
lat druhý akumulátor z nevyužívané nádrže lehkého topného oleje o objemu 
cca 5000 m3.

Teplo lze akumulovat jak z vlastní technologie tepláren, tak z tepelné sítě, 
tedy i z dalších tepelných zdrojů, jako je v případě Teplárny Brno například 
zařízení pro energetické využití odpadů SAKO Brno. Akumulace umožní vy-
užít veškeré teplo ze spalovny SAKO, s níž Teplárny úzce spolupracují, aniž 
by SAKO muselo omezovat výrobu, a v době zvýšených požadavků se teplo 
z akumulátorů okamžitě uvolní do soustavy vytápění.

V září 2018 na Červeném Mlýně instalovali ještě nový elektrokotel o pří-
konu 20 MW, který funguje jako regulační elektrospotřebič pro poskytování 
záporné regulační energie v  rámci služeb zajišťovaných pro ČEPS. Tepelný 
výkon z  kotle bude při svém využití nahřívat vodu do  rozšířeného systému 
akumulace a dle potřeby bude distribuován do horkovodní soustavy.
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Uložte si do diáře datum 

desátého ročníku PRO-ENERGY CON 

 5.–6.11. 2020
Kurdějov u Hustopečí

Více na www.proenergycon.cz

2020
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